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Protokół Nr LXII/2022 
z obrad Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu  30 listopada 2022 r. 

Posiedzenie LXII Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbyło się w sali konferencyjnej budynku 
Domu Senior+ w Ćmielowie. Obrady rozpoczęto w dniu 30 listopada 2022 r. o godzinie 9.20.  

Ad. 1. Otwarcie sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek – Otwieram LXII 
sesję Rady Miejskiej w Ćmielowie. Przypominam, że obrady sesji miejskiej są nagrywane i 
transmitowane. Witam Panią Burmistrz Ćmielowa Joannę Suskę, witam Skarbnika Miasta i 
Gminy Jarosława Nowaka, witam Pana Sekretarza Miasta i Gminy Tomasza Neymana, 
dyrektorów i kierowników jednostek, Radnych Rady Miejskiej, sołtysów, pracowników urzędu, 
wszystkich obecnych na Sali, w szczególności Przewodniczącego Rady Powiatu. Szanowni 
Państwo proszę o powstanie. Uczcimy minutą ciszy naszego zmarłego kolegę Zenona Wziątka.  
 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum ). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek na podstawie sprawdzenia 
quorum uznała za prawomocne obrady Rady Miejskiej, gdyż na  15 radnych, obecnych w chwili 
rozpoczęcia sesji było 14 radnych.  

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek poinformowała, że w 
materiałach do sesji radni otrzymali porządek obrad do zapoznania się z jego treścią wraz z 
projektami uchwał do dzisiejszej sesji i przedstawiła proponowany porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym  porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniu                                  

28 października 2022 roku i 18 listopada 2022 roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

położonej w miejscowości Przeuszyn, gm. Ćmielów, składającej się z działki 
ewidencyjnej o nr 192/3 o pow. 0,1800 ha. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1005/1 o pow. 0,1793 ha. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy 
Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu służącego do 
przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, młodzieży i uczniów z 
niepełnosprawnościami zamieszkałych teren Gminy Ćmielów. 
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9. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa  oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i 
leśnego  od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta przyjmowanej do 
obliczenia  podatku rolnego na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
13. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz zwolnień od tego podatku.  
14. Podjęcie uchwały  w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej 

do obliczenia podatku leśnego na 2023 rok. 
15. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego odprowadzenia 

ścieków realizowanego przez Samorządowy Zakład Wodociągów i Gospodarki 
Komunalnej w Ćmielowie. 

16. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2022r. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/329/2022 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 25 stycznia 2022r. w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy na lata 2022 – 2033.  

18. Sprawozdanie Burmistrza Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
19. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
20. Wolne wnioski. 
21. Sprawy różne. 
22. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Michał Szczęsny – Pani Przewodnicząca składam wniosek o 
zdjęcie z porządku obrad punktu 6 i punktu 14 o wytłumaczenie proszę Pana Dawida 
Gawłowskiego. 
 
Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 
Gawłowski – Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, otóż punkt 6 jest to uchwała w sprawie 
możliwości zbycia działki o numerze 1005/1 położonej w Ćmielowie. Na podstawie konsultacji 
telefonicznej z Panem Mecenasem, który świadczy obsługę prawną gminy zaproponował, żeby 
zamiast wprowadzać kolejną uchwałę dotycząca możliwości zbycia nieruchomości na przykład 
na kolejnej sesji Rady Gminy wprowadzić uchwałę dotyczącą zmiany już podjętej uchwały 
lipcowej po prostu poprzez zmianę redakcyjną części uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Panie Emilu proszę wprowadzić wniosek.  
 
Głos zabrał Informatyk Emil Stan – Brzmienie punktu – ”Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Ćmielów, 
położonej w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 
1005/1 o pow. 0,1793 ha.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję. Kto z Pań i Panów radnych jest 
za zniesieniem z porządku obrad? (14 za) Wniosek o zdjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej 
w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1005/1 o 
pow. 0,1793 ha została zdjęta z porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek: 
Wprowadzenie zmiany do porządku obrad poprzez zdjęcie punktu "Podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 1005/1 o pow. 0,1793 ha" poprzez przyciśnięcie przycisku. wniosek został przyjęty 
„jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Wniosek o zdjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Ćmielów, 
położonej w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 
1005/1 o pow. 0,1793 ha została zdjęta z porządku obrad.  
 
Panie Emilu drugi wniosek radnego o zdjęcie z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w 
sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku 
leśnego na 2023 rok. Kto z Pań i Panów radnych jest za zdjęciem z porządku obrad wyżej 
wymienionego punktu?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek:  
Wprowadzenie zmiany do porządku obrad poprzez zdjęcie punktu "Podjęcie uchwały w 
sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku 
leśnego na 2023 rok" poprzez przyciśnięcie przycisku. wniosek został przyjęty „jednogłośnie” 
– 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję stwierdzam, że wprowadzono 
zmiany do porządku obrad poprzez zdjęcie punktu „Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 2023 rok.” 
Został zdjęty z porządku obrad. Przeczytam Państwu proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym  porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniu                                  

28 października 2022 roku i 18 listopada 2022 roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

położonej w miejscowości Przeuszyn, gm. Ćmielów, składającej się z działki 
ewidencyjnej o nr 192/3 o pow. 0,1800 ha. 
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6. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy 
Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2023. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu służącego do 
przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, młodzieży i uczniów z 
niepełnosprawnościami zamieszkałych teren Gminy Ćmielów. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa  oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i 
leśnego  od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta przyjmowanej do 
obliczenia  podatku rolnego na 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
12. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz zwolnień od tego podatku.  
13. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego odprowadzenia 

ścieków realizowanego przez Samorządowy Zakład Wodociągów i Gospodarki 
Komunalnej w Ćmielowie. 

14. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2022r. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/329/2022 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 25 stycznia 2022r. w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy na lata 2022 – 2033.  

16. Sprawozdanie Burmistrza Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
17. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
18. Wolne wnioski. 
19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Czy są uwagi co do przedstawionego 
porządku obrad? Proszę bardzo Pani Burmistrz. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo ja mam taką prośbę o przesunięcie tego punktu 18- Sprawozdanie 
Burmistrza Ćmielowa z działalności między sesjami, aby znalazło się tak jak kiedyś na początku 
zaraz po przyjęciu protokołu. Jest to uzasadnione, bo po prostu mam informacje, które też 
bym chciała przekazać Państwu sołtysom a sesja nie wiadomo, ile potrwa, bo to jest punkt 18, 
jest taki dość w odległej punktacji, jeśli chodzi o moje zagadnienia. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Szanowni radni, musimy przegłosować 
wniosek Pani Burmistrz. Proszę Pana Emila o wprowadzenie zmiany.  
Kto z Pań i Panów radnych jest za wprowadzeniem punktu do porządku obrad?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek:  
Wprowadzenie zmiany do porządku obrad poprzez zmianę kolejności - przesunięcie punktu nr 
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18 "Sprawozdanie Burmistrza Ćmielowa z działalności między sesjami" po punkcie nr 4 poprzez 
przyciśnięcie przycisku. Wniosek został przyjęty – 12 głosów „za”, 2 głosy” wstrzymuję się” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję wniosek został wprowadzony 12 
głosami za przy 2 wstrzymujących się. Przeczytam jeszcze raz proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym  porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniu                                  

28 października 2022 roku i 18 listopada 2022 roku. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

położonej w miejscowości Przeuszyn, gm. Ćmielów, składającej się z działki 
ewidencyjnej o nr 192/3 o pow. 0,1800 ha. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy 
Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu służącego do 
przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, młodzieży i uczniów z 
niepełnosprawnościami zamieszkałych teren Gminy Ćmielów. 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa  oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i 
leśnego  od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta przyjmowanej do 
obliczenia  podatku rolnego na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
13. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz zwolnień od tego podatku.  
14. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego odprowadzenia 

ścieków realizowanego przez Samorządowy Zakład Wodociągów i Gospodarki 
Komunalnej w Ćmielowie. 

15. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2022r. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/329/2022 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 25 stycznia 2022r. w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy na lata 2022 – 2033.  

17. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
18. Wolne wnioski. 
19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Czy są jeszcze uwagi do przedstawionego 
porządku obrad? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku? Kto za, kto przeciw, kto się 
wstrzymał?  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała porządek obrad sesji pod 
głosowanie poprzez przyciśnięcie przycisku. Porządek obrad sesji został przyjęty 
„jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję stwierdzam, że porządek obrad 
został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniu                                  
28 października 2022 roku i 18 listopada 2022 roku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Informuję, że protokoły były wyłożone do 
zapoznania się z ich treścią. Czy są uwagi co do treści protokołów? Nie widzę. Kto jest za 
przyjęciem protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28.10.2022 roku proszę o 
przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  
Chwileczkę, bo mamy dwa protokoły od razu wpisane. Kto jest za przyjęciem protokołów sesji 
Rady Miejskiej odbytej w dniu 28.10.2022 i 18.11.2022 roku proszę o przyciśnięcie przycisku 
kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniu 28 października 
2022 roku i 18 listopada 2022 roku poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Protokoły z obrad zostały przyjęte jednogłośnie – 14 głosów „za” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję stwierdzam, że protokoły z 
poprzednich sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniu 28.10.2022 roku i 18.11.2022 
rok zostały przyjęte jednogłośnie. 

Kolejny punkt posiedzenia dzisiejszej sesji jest podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Przeuszyn Gmina Ćmielów 
składającej się z działki ewidencyjnej o numerze 192/3 o powierzchni 0,1800 ha. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Pani Przewodnicząca nie powinno być teraz 
sprawozdanie Pani Burmistrz? 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Przepraszam miałam inaczej napisany 
scenariusz, moja wina, Pani Burmistrz najmocniej przepraszam zakręciłam się po prostu. 
Proszę o sprawozdanie Pani Burmistrz między sesjami. Dziękuję za zwrócenie uwagi. 
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Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności między sesjami. 
  
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo pozwolicie, że będę siedzieć, bo tak wygodniej. 31.10 to jest wydane 
zarządzenie w sprawie ustalenia warunków i powołania komisji przetargowej do 
przeprowadzenia przetargu ustnego nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
w miejscowości Czarna Glina. 31.10 wydane zarządzenie w sprawie zmian w budżecie na 
bieżący rok, 31.10 zapalenie zniczy z okazji 01.11 na grobach, nowo wyremontowanych 
mogiłach zbiorowych, żołnierzy AK na cmentarzu w Ćmielowie, przypomnę, że remont ten 
został dokonany dzięki pozyskanym środkom z budżetu państwa w kwocie 104 tysiące złotych, 
gdzie nie był wymagany wkład własny i tym systemem mogłam wyremontować te mogiły, 
które wymagały tego remontu. 02.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie wprowadzenia 
regulaminu, wydawania i korzystania z kart emeryta rencisty Gminy Ćmielów, Szanowni 
Państwo na dzień wczorajszy takich wniosków, które zbieramy właśnie od mieszkańców od 
7.11 do dnia wczorajszego było złożonych 600, kart emerytów rencistów, które będą 
uprawniały do przejazdu za symboliczną złotówkę na terenie powiatu ostrowieckiego. Chcę 
powiedzieć Państwu, że zarówno na BIP-ie była informacja kierowana do przewoźników jak 
też przewoźnicy dostali informacje od urzędu gminy, powiadomienie, na dzień dzisiejszy 4 
przewoźników zgłosiło się do przewozów chcąc uczestniczyć w tym programie, jeszcze 
czekamy na pozostałych i przejazdy będą możliwe od 1 grudnia, do końca grudnia jest to 
miesiąc tak zwanego pilotażu pokazujący, jaką ilość tutaj będą korzystali emeryci renciści. I 
oczywiście karta ta będzie obejmować również uprawniająca do przejazdu za złotówkę dla 
osób jako opiekunów osób niepełnosprawnych. Takie uprawnienie również będzie 
wprowadzone w zmianie do mojego zarządzenia. 03.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie 
upoważnienia do prowadzenia postępowań w sprawach dotyczących weryfikacji wniosku o 
zakup preferencyjnego paliwa stałego oraz do wydawania zaświadczeń potwierdzających 
wypłacanie na rzecz gospodarstwa domowego dodatku węglowego. 03.11 zarządzenie 
Burmistrza w sprawie powierzenia zadania sprzedaży w ramach zakupu w węgla 
preferencyjnego w celu zaspokojenia potrzeb własnych gospodarstw domowych znajdujących 
się na terenie Gminy Ćmielów. 03.11 spotkanie z mieszkańcami Brzóstowej oraz Panem 
Radnym Małkiem i Sołtysem Michałem Bajerczakiem dotyczące rowów melioracyjnych i 
zakończenia prac remontowych odwadniającego w pasie drogi gminnej. 03.11 to również 
zorganizowanie spotkania z druhami, strażakami z terenu Gminy i żołnierzami 10 
Świętokrzyskiej Brygady Obrony Terytorialnej dotyczące organizacji na terenie gminy Ćmielów 
cyklu bezpłatnych szkoleń w zakresie podniesienia kwalifikacji odnośnie udzielania pierwszej 
pomocy. Takie pierwsze już spotkania z udziałem żołnierzy odbyły się na Borii dla druhów z 
OSP Boria Ćmielów wpisanych do Krajowego Systemu Ratownictwa, teraz przed nami kolejne, 
dziś przez trzy dni będzie to w Buszkowicach, w połowie grudnia i przed świętami będą to 
szkolenia w Wojnowicach i dla OSP Wólka Wojnowska i Wojnowice i jeszcze oczywiście dla 
Grójca i Woli Grójeckiej w Grójcu. 09.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie powołania gminnej 
komisji urbanistyczno-architektonicznej stanowiącej organ doradczy Burmistrza Ćmielowa w 
sprawach zagospodarowania przestrzennego i jeszcze 08.11 spotkanie z panem Radnym 
Szczęsnym i mieszkańcami Woli Grójeckiej dotyczące przebudowy drogi jako dojazdowej do 
pól i tutaj realizacji tego zadania. 10.11 udział w spotkaniu z przedszkolakami z 
samorządowego przedszkola w Ćmielowie z okazji dnia przedszkolaka, tutaj z Panią 
Przewodniczącą byłyśmy. 11.11 udział w uroczystościach związanych z obchodami Święta 
Niepodległości. 12.11 udział i organizacja przede wszystkim Jubileuszu Zespołu Śpiewaczego 
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Stocaneczka oraz Jubileuszu 35- lecia zespołu Borianki i 15.11 zarządzenie Burmistrza w 
sprawie zmian w budżecie na rok bieżący. 15.11 uczestniczyłam w Konwencie wójtów, 
burmistrzów, prezydentów miast w Sandomierzu odnośnie bieżących zadań nałożonych na 
samorządy w związku tutaj z cenami węgla, przede wszystkim dystrybucją węgla, podpisaniem 
umów i też był obecny prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej i były poruszane kwestie 
związane właśnie z uchwałami, które są teraz pod nadzorem prokuratorskim, jeśli chodzi o 
inkasa. 15.11 spotkanie z mieszkańcami Borii, z Panem Sołtysem Zugajem i przekazanie 
serduszka na plastikowe nakrętki w tejże miejscowości, zgodnie tutaj z wnioskiem Pana 
Radnego Małka. 
16.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie upoważnienia podinspektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ćmielowie do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych. 
16.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie upoważnienia do prowadzenia postępowań w 
sprawach dodatku węglowego dla gospodarstw domowych. 16.11 zarządzenie w sprawie 
utrzymania przejezdności ulic gminnych oraz wewnętrznych na terenie gminy Ćmielów w 
okresie zimowym 2022/2023. Pewnie wszyscy wiedzą, ale informacyjnie tutaj wykonawcą 
tychże usług, tego zabezpieczenia w zakresie utrzymania przejezdności jest Samorządowy 
Zakład Gospodarki Komunalnej, wobec tego wszelkie informacje i interwencje tam powinny 
być przekierowywane, póki co w ramach pierwszego tutaj dnia zimy zadanie zostało przez tą 
jednostkę wypełnione. 17.11 Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na rok 
bieżący, ale też spotkanie 17.11 z mieszkańcami Przeuszyna w sprawie zakupu działki pod 
potrzeby lokalnej społeczności wraz z Panem Radnym Bonarkiem, Panią Sołtys Kędziorą Elą, 
aby mieszkańcy tutaj zdecydowali o rozwoju swojej miejscowości i miejscach, gdzie będą mogli 
się po prostu wreszcie spotykać. 17.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie upoważnienia do 
dokonania czynności, o których mowa w ustawie o finansach publicznych. 21.11 spotkanie z 
pracownikami Ośrodka Pomocy Społecznej w Ćmielowie z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. 
22.11 udział w szkoleniu w zakresie udzielania pierwszej pomocy, podniesienia kwalifikacji w 
jednostce OSP w Borii i również 22.11 na zaproszenie Pana Prezydenta Jarosława 
Górczyńskiego udział w posiedzeniu tak zwanego MOF-u miast północy, tematyką tegoż 
posiedzenia oczywiście było zapoznanie nas włodarzy tych 17 gmin, które przystąpiły do tego 
porozumienia w ramach miejskiego obszaru funkcjonalnego, na jakim etapie jest tworzenie 
tych dokumentów strategicznych, aby w przyszłości one miały umocowanie do właśnie 
pozyskiwania środków unijnych, póki co jak Państwo wiecie środków unijnych w nowej 
perspektywie jeszcze nie ma, trwają jeszcze rozmowy na szczeblu rządowym, na szczeblu 
właśnie Unii Europejskiej, komisji, która daje jasno określone wytyczne, co do spełnienia 
wymogów i kierunków rozwoju także pierwszy nabór wniosków jak nam przekazano 
informacje Pan Dyrektor  z Departamentu Rozwoju Urzędu Marszałkowskiego przekazał, 
dopiero będą możliwe do składania w drugim kwartale przyszłego roku, o ile Komisja nie 
będzie znów miała jakichkolwiek uwag co do pozyskiwania tychże środków natomiast 
prezydent Górczyński przedstawił tutaj właśnie ten projekt opracowania prognozy, jaka jest 
tworzona dla tych 17 gmin po to, aby te dwa dokumenty, na które też tam zostały przekazane 
środki finansowe na opracowanie były tutaj wytworzone po to, aby właśnie na podstawie tej 
diagnozy, tego programu strategii można aplikować o środki gminne, na które wszystkie 
samorządy czekają naprawdę z głęboką wolą, że wreszcie się pojawią. 23.11 zarządzenie 
Burmistrza w sprawie upoważnienia do reprezentowania Gminy Ćmielów w trakcie kontroli. 
24.11 zarządzenie Burmistrza w sprawie powierzenia zadania sprzedaży w ramach zakupu 
preferencyjnego w celu zaspokojenia potrzeb własnych gospodarstw domowych znajdujących 
się na terenie gminy Ćmielów. I tutaj Szanowni Państwo, chciałam powiedzieć, że na dzień 
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dzisiejszy samorządy nie mają nadal węgla, podpisaliśmy stosownie to właśnie konsekwentnie 
procedowanej sesji w trybie nadzwyczajnym, gdzie daliście Państwo umocowanie do 
podpisania umowy, taką umowę niezwłocznie podpisałam, póki co wedle zapotrzebowania, 
które zostało przez Dyrektora Wilczyńskiego złożone do PGG, jest to tylko forma złożonego 
zapotrzebowania, natomiast żadna gmina z terenu tutaj powiatu ostrowieckiego tego węgla 
jeszcze nie otrzymała. Szanowni Państwo i też mając tutaj na uwadze podpisaną umowę, i też 
ze składem w Opolu Lubelskim, Szanowni Państwo ta kwota ceny węgla bez względu na jego 
tutaj rodzaj paliwa nosi się w granicach 1850 złotych. Będziemy stamtąd odbierać, chcemy 
rozwozić mieszkańcom do domu tak, aby po prostu każdy był zaopatrzony w ten węgiel pod 
warunkiem, że on w niedługim czasie do samorządów trafi. Ta kwota jest jeszcze 
weryfikowana przez Pana Dyrektora Wilczyńskiego, tworzy kalkulacje Szanowni Państwo, no 
bo zakład nie może dołożyć wiadomo, ale chcemy też przychylić się, wstępna cena to była 1997 
za węgiel, ale mając na względzie to, że skład z Opola Lubelskiego tam zadeklarował, że dla 
nas będzie tam węgiel, bo niestety skład PGG Państwowej Grupy Górniczej, Polskiej Grupy 
Górniczej nam odmówił z Ostrowca, że dla Gminy Ćmielów tutaj nie będzie, uwarunkował to 
jeszcze pewnymi innymi kwestiami, to już jest, że tak powiem w kwestii porozumień natomiast 
Szanowni Państwo nie wykluczam, że ta cena jeszcze pójdzie w dół, jeśli chodzi o tonę właśnie 
węgla z 1850 na troszkę niższą, ale to wyliczenia Pana Dyrektora pokażą, żebyśmy jak najtaniej 
mogli po prostu mieszkańcom dowieźć, ale oczywiście nie dokładając i dowozić jeszcze do 
domów. 25.11 podpisanie aneksu do umowy odnośnie świetlicy w Brzóstowej, byłam w 
Świętokrzyskim Biurze Rozwoju Regionalnego w Kielcach. Również była w tym zakresie 
kontrola bardzo szczegółowa, bez zastrzeżeń, bo są to środki unijne te 500 tysięcy, wobec tego 
rozliczenia muszą być tutaj w stopniu bardzo złożonym doprecyzowane w każdym 
najmniejszym szczególe. 27.11 udział w ćmielowskiej gali wolontariatu zorganizowanej dla 
wolontariuszy ze szkół podstawowych połączonej z licytacją na rzecz chorego Kubusia i 
Szanowni Państwo chciałam zorganizować spotkanie z Państwem Sołtysami, gdzie chciałam 
już dziś przekazać termin tego spotkania na 8 grudnia godzina 14.00 - bardzo serdecznie 
wszystkich Państwa tutaj zapraszam. I w kwestii już takiej informacyjnej, zbliżają się mikołajki 
więc pora pomyśleć już o najmłodszych i troszkę też starszych, 3 grudnia to tylko tak wstępem 
powiem, Mikołaj będzie objeżdżał wszystkie miejscowości, każde sołectwo, taka trasa 
przejazdu jest dostępna na fanpagu Domu Kultury a 4 zapraszamy wszystkie dzieciaki z terenu 
Gminy Ćmielów na halę sportową do Ćmielowa, gdzie od godziny 15 będzie właśnie zabawa z 
Mikołajem. Dziękuję. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 
położonej w miejscowości Przeuszyn, gm. Ćmielów, składającej się z działki ewidencyjnej o 
nr 192/3 o pow. 0,1800 ha. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Pani Burmistrz.  
Pan Dawid Gawłowski tak w pigułce, ponieważ to było na sesjach, na komisjach stałych, ale są 
sołtysi, nie wiedzą. Tak w pigułce prosimy o przedstawienie. 
 
Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 
Gawłowski – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Radni, drodzy Goście, otóż tak, jak Pani 
Przewodnicząca wspomniała, wczoraj na komisjach był omawiany temat możliwości nabycia 
działki o numerze ewidencyjnym 192/3 o powierzchni 1800 m2. Dlaczego? Otóż żebyśmy 
prawnie w przyszłości mogli nabyć tę nieruchomość Rada Miejska musi wyrazić na to zgodę w 
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formie uchwały. Jest to jeden z elementów obligatoryjnych, które później notariusze 
weryfikują, natomiast jesteśmy na etapie konsultacji i komplementowania dokumentacji z 
właścicielem, którym jest Parafia Rzymskokatolicka w Ptkanowie i na mocy pisemnego 
zawiadomienia poprosiła nas właśnie o tego typu dokumenty jak wycena, uchwała i dlatego 
akurat poprosiłem Państwa Radnych o zapoznanie się ze sprawą i podjęcie stosownej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Kierownikowi 
Gawłowskiemu. Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 
29.11 komisje pozytywnie 11 głosami za przy 3 wstrzymujących się zaopiniowały projekt 
uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania lub uwagi, co do projektu uchwały? Nie 
widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, 
kto się wstrzymał.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości 
Przeuszyn, gm. Ćmielów, składającej się z działki ewidencyjnej o nr 192/3 o pow. 0,1800 ha 
poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Dziękuję stwierdzam, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Głos zabrała Sołtys Przeuszyna Elżbieta Kędziora – Ja chciałam serdecznie podziękować 
wszystkim Radnym za zagłosowanie za uchwałą za kupnem naszej działki w Przeuszynie.  
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy 
Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2023. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 
Rady Miejskiej w Ćmielowie przedstawiła to Pani Krystyna Głąb-Nowak. Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania co do projektu 
uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto za, 
kto przeciw, kto się wstrzymał. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Ćmielów z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2023 poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została podjęta 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym.  
 

Uchwała została podjęta – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu służącego do 
przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, młodzieży i uczniów z 
niepełnosprawnościami zamieszkałych teren Gminy Ćmielów.  
 
Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
konieczność podjęcia tej uchwały wynika ze zmian w prawie oświatowym, do tej pory do 
właściwie 26.10, bo wtedy zmiany z 15.09 weszły w życie tego roku, jak Państwo doskonale 
pamiętacie, bo też wynikało to z uchwały Rady Miejskiej, zwracano na podstawie spalania 
samochodu, a Rada Miejska ustalała średnie ceny paliwa jakie obowiązywały na terenie gminy. 
Dosyć skomplikowany był wzór wyliczania tego sposobu i zwracania rodzicom, jeżeli dowozili 
sami do szkoły dzieci niepełnosprawne, obecnie ten wzór jest uproszczony, ponieważ wynika 
on praktycznie z liczby przejechanych kilometrów razem z dzieckiem bądź, jeżeli rodzic wracał 
do domu to również transport samego rodzica i stawki kilometrowej, która nie może być 
niższa, znaczy określana jest przez radę gminy to znaczy rada gminy ma takie ograniczenie, że 
ta stawka nie może być niższa niż stawka kilometrowa określona w rozporządzeniu wydanym 
w tym zakresie, tak zwana kilometrówka, jest to rozporządzenie co prawda obowiązujące od 
bardzo dawna, bo od 2002 roku, ale my nie określamy tutaj sztywno kwot tylko przywiązujemy 
to właśnie do stawek z tego rozporządzenia. Konieczne jest podjęcie teraz, ponieważ w ciągu 
60 dni od wejścia w życie, czyli od 26.10 należy zmienić umowy, jakie mamy podpisane z 
rodzicami w tym zakresie, a uchwała jest prawem miejscowym także wchodzi w życie 14 dni 
po ogłoszeniu. Dziękuję bardzo. 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu 
Sekretarzowi. Na wspólnym posiedzeniu Wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 
29.11.2022 r. komisje pozytywnie i jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram 
dyskusję. Czy są jakieś uwagi, pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem 
uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku. Kto za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu służącego do przewozu przez rodziców do 
placówek oświatowych dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami zamieszkałych 
teren Gminy Ćmielów poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami za. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 
 
Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman – Proszę Państwa, Regionalna Izba 
Obrachunkowa zwróciła uwagę na to, że szczególnie, nie tylko w tych uchwałach, ale między 
innymi w uchwałach w sprawie wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 
często występują sytuacje, że głosują w nich osoby, które pojawiają się potem w załączniku 
czyli mają interes prawny w podjęciu takiej uchwały i tutaj zmiany polegają nie tyle na samym 
jakbym treści uchwały, nie wynikałyby, gdyby nie inne zdarzenie tylko w sposobie głosowania 
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nad tą uchwałą, ponieważ ona darowuje też poprzednie uchwały, które być może zawierały tą 
wadę prawną, że głosowały w nich osoby, które miały interes prawny w podjęciu takiej 
uchwały. Obecnie no niestety proszę Państwa Pani Przewodnicząca przypomniała na początku 
naszej sesji, zmarł również jeden z sołtysów, który był inkasentem, zgłosiła się do Urzędu 
Miasta i Gminy osoba chętna pełnić funkcję inkasenta w miejscowości Grójec, jest to pani 
Agnieszka, myślę, że mogę podać nazwisko, bo i tak będzie publicznie podane w uchwale, jest 
to Pani Agnieszka Wziątek, która pojawi się jako inkasent w miejscowości Grójec. To tyle, 
dziękuję.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu 
Sekretarzowi. Na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 
29.11 komisje jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję, czy są jakieś 
uwagi co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o 
przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 
inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso poprzez 
przyciśnięcie przycisku.  

Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami za. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 12 głosów „za”. 2 radnych nie wzięło udziału w 
głosowaniu. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego 
i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman – Proszę Państwa ta sama sytuacja 
tylko wynikająca z innych przepisów, nie przepisów o gospodarce komunalnej tylko z 
przepisów o poborze z ordynacji podatkowej.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo. Na 
wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 29.11 komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi lub pytania 
co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie 
przycisku. Kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  
 
Dziękuję stwierdzam, że uchwała została podjęta 12 głosami za.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – 12 głosów „za”. 2 radnych nie wzięło udziału w 
głosowaniu. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 
obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady w dniu 29 i 30, bo jeszcze żeśmy dzisiaj obradowali, proponowana cena 
żyta do kwoty podatku jest 44 zł za jeden kwintal. Czy może Pani Burmistrz coś w tej kwestii?  
 
Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 
pewnie w dniu wczorajszym Państwo Radni tutaj w ramach wewnętrznych prac 
poszczególnych komisji, dzisiaj bardzo burzliwie dyskutowali na ten temat, ja tak gwoli 
informacji przekazuję, że prawa i obowiązki znam wobec tego nie mam uczestniczenia tutaj 
konieczności w obradach, w pracach komisji, są to wewnętrzne tak, jak mówię obrady, myślę, 
że Pan Mecenas potwierdzi to, że komisje pracują we własnym składzie, wypracowując 
poszczególne stanowiska także wszelkie kwestie wątpliwe, dlaczego mnie nie ma, zostały 
wyjaśnione natomiast zgodnie z paragrafem 24 ustęp 2 statutu Miasta i Gminy Ćmielów, jak 
czytamy „Burmistrz uczestniczy w sesjach z głosem doradczym wraz z zastępcą Burmistrza czy 
też sekretarzem, skarbnikiem.” To jest obligatoryjne, że Burmistrz wtedy uczestniczy z głosem 
doradczym, natomiast na komisji nie chciałam Państwu tych prac zakłócać, wiem, że dyskusja 
była burzliwa, bo i temat Szanowni Państwo jest bardzo trudny na te czasy, na które przyszło 
nam tutaj zarządzać budżetem, podejmować trudne decyzje i też rozwiązywać tak istotne 
problemy, jakie pojawiały się, o których wcześniej nawet nie mieliśmy pojęcia. Stąd też nie 
przewidzimy, jakie będą nowe uwarunkowania, nowe zdarzenia w 2023 roku, bo tak naprawdę 
nikt z nas nie jest w stanie przewidzieć tego, co przyniesie przyszłość, bo czas jest dynamiczny, 
nieprzewidywalny. Ale Szanowni Państwo konsekwentnie, nie chcąc sięgać tutaj do kieszeni 
podatników czyli mieszkańców, wnioskuję do Państwa Radnych o nie podnoszenie jednak 
stawek podatków. Decyzja ta nie była oczywiście łatwa, ale to duży ukłon w stronę 
mieszkańców zważywszy na ten wzrost wszystkich cen, z którymi spotykają się i z drożyzną, 
jaka panuje na co dzień, mieszkańcy, w tym rolnicy, aby odczuli taką pomoc od strony gminy. 
Tak jak podkreślam, nie jest to łatwa decyzja, ponieważ są i za i przeciw głosy. Natomiast po 
analizie wnioskuję do Państwa Radnych, żeby zostawić na tym samym poziomie, nie sięgać do 
kieszeni mieszkańców, podatników, którzy i tak mają bardzo dużo wydatków na ten czas, 
pewnie inne gminy też Szanowni Państwo, natomiast taki wniosek składam do Państwa 
Radnych.  
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Pani Przewodnicząca proszę 5 
minut przerwy.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła 5 minut przerwy. 
Obrady wznowiono po przerwie. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Wznawiamy obrady po przerwie. Pani 
Burmistrz niektórzy radni też na wspólnym posiedzeniu komisji też proponowali utrzymanie 
stawki 42 złote także cieszę się, że jesteśmy zgodni, debatowaliśmy wczoraj i dzisiaj, 
przychylamy się do Pani Burmistrz wniosku na 42 złote, utrzymanie podatku rolnego na 
poziomie roku 2022 roku. Kto jest za obniżeniem średniej ceny skupu żyta podejmowanej do 
obliczenia podatku rolnego na 2023 rok? W kwocie 42 złote, utrzymanie na poziomie roku 
2022. Kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 
2023 rok poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Obsługa informatyczna zwróciła się do Przewodniczącej z prośbą o powtórzenie głosowania, 
ponieważ pomimo obecności na salo obrad wylogowany z systemu był radny Piotr Małek. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ponownie poddała pod głosowanie podjęcie 
uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 
rolnego na 2023 rok poprzez przyciśnięcie przycisku.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 
podjęta 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się  

Uchwała została podjęta – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt podjęcia uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Pani Burmistrz rozumiemy, że też od 
nieruchomości też na poziomie zeszłego roku tak?  
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Tak, odniosłam się do wszystkich. 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek –  Dziękuję bardzo. Kto z Pań i 
Panów radnych jest o zostawienie na poziomie… 
 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Tak w kwestii formalnej akurat Pan 
Radca Prawny jest obok. Bo jeżeli się nie podejmuje zmian w podatku od nieruchomości no to 
takiej uchwały nie musi się podejmować w ogóle. Mówimy o nieruchomości.  
 
Głos zabrał Radca Prawny Karol Ziemba – Mamy dwa wyjścia. Albo zostawiamy starą 
uchwałę, ale żeby to zrobić trzeba zmienić porządek obrad, bo w porządku obrad jest ta 
uchwała. I tak trzeba przegłosować bezwzględną większością głosów ten porządek obrad albo 
przegłosować nową uchwałę, która będzie taka sama, jak ta stara. Mamy dwie drogi i 
przewodnicząca podejmuje decyzję. 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Także Szanowni Radni 
głosujemy podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2023 rok na poziomie roku 2022. Kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości poprzez przyciśnięcie 
przycisku.  



15 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 
podjęta 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się  

Uchwała została podjęta – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych oraz zwolnień od tego podatku.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Stałych komisje jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Kto z Pań i Panów radnych 
jest, chyba, że są pytania co do treści uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów radnych jest za 
przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, kto się 
wstrzymał.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień 
od tego podatku poprzez przyciśnięcie przycisku. 
  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 
podjęta jednogłośnie 14 głosami za. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego 
odprowadzenia ścieków realizowanego przez Samorządowy Zakład Wodociągów i 
Gospodarki Komunalnej w Ćmielowie. 
 
Głos zabrał Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 
Jarosław Wilczyński – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak jak wczoraj mówiłem na 
posiedzeniu Komisji, moją intencją przedstawiającą projekt uchwały tutaj pod Państwa obrady 
jest to, aby urealnić cenę ścieków i nie obciążać bardzo mieszkańców tym wszystkim, a przede 
wszystkim to, aby zapewnić sprawność funkcjonowania Samorządowego Zakładu 
Wodociągów i Gospodarki Komunalnej, gdyż ceny, jakie mamy obecnie powodują to, że 
świadczymy usługi poniżej kosztów. Powiem tylko, że w ciągu 3 ostatnich lat, które były brane 
pod uwagę przy opracowywaniu taryfy, rok w rok Samorządowy Zakład Wodociągów ponosi 
stratę na działalności podstawowej powyżej 200 tysięcy złotych. 3 razy 200 daje 600, tam jest 
około 700 tysięcy złotych strat. Co to oznacza? Że jak nie ma tego w zakładzie to nie są robione 
niezbędne inwestycje. Co to oznacza dla funkcjonowania firmy tak ważnej dla każdego 
mieszkańca, bo dopóki woda w kranie jest to może być oczywistością, ale jak przestanie lecieć 
to wtedy wszyscy wiedzą, jak ważne jest to zadanie. To chyba Państwu nie muszę tłumaczyć. 
Ja powiem Państwu tylko tyle, pewne rodzaje kosztów, jak energia elektryczna płaciliśmy 
około 40 groszy za kilowatogodzinę będziemy płacić 0,785, czyli +23% vat, czyli lecą mi te 
koszty ponad 100% można powiedzieć. Ja nie mogę wyłączyć przepompowni ścieków, nie 
mogę wyłączyć w zakładzie pomp, bo wodę trzeba pompować. Czyli dopóki nie zrobimy 
inwestycji dosyć kosztochłonnych, ale fakt, że takie, które zwrócą się w ciągu kilku lat, mówię 
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tutaj o fotowoltaice chociażby przy głównym ujęciu wody numer 1, które zużywa 123 tysiące 
kilowatogodzin rocznie energii, to my nie jesteśmy w stanie wygenerować żadnych 
oszczędności. Bo to nie wykręcę żarówki czy coś, wodę muszę dostarczać w sposób ciągły i tu 
przyoszczędzić nie mogę. Nie mogę przyoszczędzić na wyłączeniu przepompowni ścieków, bo 
te ścieki się zatrzymają i koszt później przywrócenia instalacji całej jest dużo wyższy, 
czyszczenia tego wszystkiego, niż ciągła praca. Od 1 stycznia jest pierwsza podwyżka 
najniższego wynagrodzenia a 90% załogi naszego zakładu ma pensję o najniższym 
wynagrodzeniu, czyli najniższe wynagrodzenie + staż pracy, czyli pierwsze podwyżki muszę dać 
w styczniu 2023 roku, kolejne w połowie roku. Plus do tego jeszcze opłaty do Wód Polskich, 
które wynoszą również dziesiątki tysięcy złotych, za każdy metr sześcienny parę groszy płacimy 
wydobytej wody, ale opłatę muszę wnieść. Mnie nijak się to nie bilansuje. Nie da się 
zaoszczędzić na kosztach pracy, bo całodobowe dyżury musimy prowadzić, taki jest wymóg a 
pracowników na stanowiskach pracowniczych, co robią oprócz obsługi sieci wodociągowo-
kanalizacyjnej, gdzie wodociągu jest ponad 100 kilometrów, on jest coraz starszy, wymaga 
coraz więcej napraw, jest kilkanaście kilometrów sieci kanalizacyjnej, pracowników na tych 
etatach mam 7 osób, to jest 6 i ¾ etatu i chyba mamy najniższe, co najmniej w powiecie, a nie 
wiem czy nie województwie, koszty utrzymania kilometra sieci, bo ci ludzie robią na maksa. 
Oni oprócz tego, że obsługują tą sieć to jeszcze realizujemy innego rodzaju zadania, żeby 
przetrwać. A ja Państwu dam tylko jeden przykład, jak sytuacja wygląda. Dzień dzisiejszy. 
Godzina 8 rano telefon z Bodzechowa, że trzeba przedstawić im legalizację licznika, może nie 
licznika tylko przepływomierza, w przepompowni B4 w Grójcu. Legalizacja powinna być co 5 
lat. Tam nie było od 15 lat przeprowadzanej legalizacji. Koszt zmiany przepływomierza około 
10-12 tysięcy. Ja to muszę zrobić, bo odpowiadam również karnie za to wszystko od kilku 
miesięcy i muszę wszystkie tego rodzaju sprawy prostować. Teraz dostałem telefon koszt 
naprawy śmieciarki 3400 złotych netto, bo śmieciarka swoje lata ma i już 10 lat temu powinny 
być siłowniki wymienione, bo dolewaliśmy oleju, dolewaliśmy coraz więcej… Dlatego ja mam 
do Państwa prośbę. Bez Waszej zgody moje próby, rozmowy z Wodami Polskimi, które nie 
kierują się ekonomią w swoim działaniu, to mogę powiedzieć nawet jak się komuś narażę, 
tylko kierują się polityką, nie powiodą się. Pracowaliśmy kilka miesięcy nad wnioskiem i 
jednym z elementów jest zgoda rady na to, żeby więcej ludziom dokładać, żebym ja mógł 
więcej podnieść cenę, urealnić cenę i żeby to przedsiębiorstwo mogło funkcjonować. Wczoraj 
na komisji była dyskusja odnośnie dopłat do wywozu beczką asenizacyjną ścieków i 
gospodarstw. Ja dzisiaj, jeżeli się to nagrywa mogę potwierdzić, że jestem zdania, że gdy 
wejdzie w życie ta uchwała, która ma charakter można powiedzieć taki intencyjny, jeżeli uda 
się przepchnąć przez Wody Polskie ten wniosek a to trwa kilka miesięcy, to wtedy z taką 
uchwałą do Pani Burmistrz, z takim projektem się zwrócę, żeby wszędzie pod aglomeracją 
Ostrowiec Świętokrzyski również ulżyć ludziom i dopłacać w takiej samej wysokości jak 
dopłacamy do kanalizacji sanitarnej. Dlaczego wszędzie poza aglomeracją Ostrowiec 
Świętokrzyski? Dlatego, że w tych miejscowościach położonych na terenie aglomeracji ludzie 
mają możliwość podłączenia się do kanalizacji sanitarnej. Jeżeli się oni nie podłączą do 
kanalizacji to po roku 2027 gmina będzie płacić ponad 200 tysięcy złotych co rok kary tylko za 
to, że ktoś ma focha i nie chce się podłączyć a ma taką możliwość. A myślę, że ze strony gminy, 
ze strony zakładu możemy mówić o pewnej elastyczności, że na pewno, jeżeli się zwrócę do 
Pani Burmistrz, że ktoś chce, żeby mu fakturę rozłożyć na ileś tam rat to Pani Burmistrz się na 
to zgodzi za nasze usługi, bo priorytetem tu jest to, żeby wszyscy, którzy mają możliwość 
podłączenia się do kanalizacji, żeby się podłączali. Jeżeli chodzi o te dopłaty na poziomie 6 
złotych dla mieszkańców, dla innych podmiotów 3 złotych i te groszowe sprawy jeśli chodzi o 
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dopłaty do abonamentu one zostały wyliczone w taki sposób, żeby gdzieś maksymalna 
podwyżka dla mieszkańca wychodziła w granicach inflacji, czyli do 20%, a ceny są tak 
skalkulowane, że łączna cena za wodę i ścieki będzie zbliżona do Ostrowca Świętokrzyskiego. 
Tylko ja przypominam, że w Ćmielowie za jeden metr sześcienny ścieków, gdy pobieramy 10 
złotych, przykładowo to z tych 10 złotych 6 muszę oddać do Ostrowca do oczyszczalni ścieków, 
złotówkę do Bodzechowa za przesył a za tę resztę próbować utrzymać infrastrukturę czyli 
opłacić prąd, wynagrodzenie i tak dalej i tak dalej. Ja generalnie uważam, że co mogliśmy 
zrobić tutaj przy pomocy doktora Łukasza Madeja z Ostrowieckich Wodociągów to w sprawie 
taryfy zrobiliśmy, do Państwa mam gorącą prośbę o danie mi szansy, abym mógł wrócić do 
firmy i dalej procedować ten wniosek i o trzymanie kciuków za rozmowy, czy serię rozmów z 
Wodami Polskimi, bo to łatwe nie jest. Mówiąc o tym, że polityka się wdarła w to wszystko to 
powiem tylko jedno, że moi poprzednicy jak ustalali taryfy to odgórnie było narzucone, że 
podwyżka w ciągu 3 lat wody i ścieków nie może przekroczyć 10%. Była podwyżka robiona na 
takich wskaźnikach ekonomicznych, które nijak się mają do rzeczywistości choćby dnia 
dzisiejszego, dzisiaj ogłoszono wskaźnik inflacji za listopad 17,9% do 18 dochodzi, a podwyżka 
wody ostatnia tam 21 roku to było 3% - 5%. To każdy miesiąc jesteśmy po prostu do tyłu i nie 
ma to jak spiąć. Choćbyśmy nie wiem co wymyślili, choćbyśmy nie wiem ile zadań 
zewnętrznych innych robili, to nie jesteśmy w stanie tego zbilansować i nikt nie jest. Jeżeli są 
pytania na ten temat to mogę odpowiedzieć, cała ta książka, którą Państwo dostali do 
studiowania w miarę to, co pamiętam, to mogę powiedzieć, a jak nie to jeszcze zerknąć, bo 
jeszcze jedna rzecz mnie martwi w całej tej infrastrukturze- to straty wody. To jest coś nad 
czym musimy pracować i ja już przy tym wniosku mówię, że ta podwyżka jest jednym z 
elementów całej układanki, którą sobie tu układam w głowie, żeby problem wody i ścieków za 
kilka lat przestał być problemem tylko żeby było to normalne funkcjonowanie. Przede 
wszystkim to dwutorowe działania muszę podjąć ze swojej strony, przy pomocy Pani Burmistrz 
i Państwa, czyli obniżenie kosztów energii wszelkiej energii w zakładzie, przede wszystkim 
mówię o energii elektrycznej czyli tu chodzi o instalacje fotowoltaiczne tam gdzie się da zrobić, 
czasami wymianę urządzeń energochłonnych starych na mniej energochłonne a po drugie to 
ograniczenie strat wody. Wszelkie publikatory podają, że straty wody na poziomie 34% to już 
jest marnotrastwo a u nas mnie z obliczeń wychodzi, że jest to gdzieś na poziomie 60%. Czyli 
jak wydobywam 100 litrów wody na ujęciach wszystkich to wyfakturowuję tak naprawdę 37 a 
reszta gdzieś się podziewa. Są to straty oczywiste, takie niezależne od nikogo, bo infrastruktura 
starzejąca się więc drobne przecieki, są to kradzieże, są to niewłaściwe liczniki, są to różnego 
rodzaju myki, obejścia, cuda wianki, o których Państwo wiecie i ja również wiem, że są. Jeżeli 
tego nie uporządkujemy w ciągu kilku lat to też tego wszystkiego nie zbilansujemy. Niektórzy 
dla wody się zabijali. Wody jest coraz mniej. Na razie mamy dobrej jakości wodę i musimy o to 
dbać. Bez pieniędzy od ludzi i bez pomocy gminy nie uporządkuję tego. Tyle słowem wstępu, 
jestem otwarty na pytania, proszę Państwa Radnych o przegłosowanie tego projektu uchwały. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani 
Burmistrz, Szanowni Państwo, Panie Dyrektorze widać tutaj Pana dbałość i to na przyszłość i 
to daleką przyszłość, ale to do tego się do tej pory zmieni, co do tej pory było nie da się tak 
jednego dnia i jedną uchwałą, ja tylko tak informacyjnie troszeczkę, są Państwo Sołtysi, 
wczoraj to zgłaszałem i dzisiaj widzę zmianę już tutaj Pana Dyrektora, a mianowicie w temacie 
dopłaty mieszkańcom, którzy wywożą nieczystości beczką. No bo tutaj była wskazywana taka 
sprawa, że dopłata przy kanalizacji do 1 metra sześciennego 6 złotych, 2 złote do metra 
wywożonego beczką a wiemy, że też w ostatnim czasie te ceny wzrosły, normalną rzeczą przy 
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dzisiejszej inflacji i trudnej sytuacji, że to trzeba przyjąć jako normalne, Pan Dyrektor dzisiaj 
powiedział, że również chciałby pomóc, oczywiście to jest z budżetu Gminy, tym mieszkańcom, 
którzy wywożą beczką i bardzo słuszna sprawa,  bo prosiliśmy o to, tylko Panie Dyrektorze ja 
bym prosił o to, aby projekt tej uchwały wpłynął tutaj do Rady przed uchwaleniem budżetu, 
bo potem to już będzie trudno znaleźć środki przy tak napiętym budżecie potrzebami i tą 
sytuacją, jaka w tej chwili jest, to podejrzewam, że w ciągu roku to już nie znajdziemy tych 
środków, więc proszę o projekt tej uchwały przed uchwaleniem budżetu i wtedy będziemy 
próbowali coś w tym budżecie, jakieś środki, zarezerwować, wtedy, kiedy no trzeba będzie 
uruchomić i wspomóc tych mieszkańców, żeby to nie wyglądało, że jest jakaś dyskryminacja, 
bo to już jest od kilku lat, jednym się pomaga a drugim nie, a jeżeli się pomaga no to w 
nieznacznym stopniu, dziękuję.  
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła – Panie Dyrektorze ja mam takie pytanie. Ile 
beczek rocznie jest wywożone? 
 
Głos zabrał Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 
Jarosław Wilczyński – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, nie jestem w stanie 
odpowiedzieć, mogę odpowiedzieć, ile rano było na dzisiaj. W okresie koniec listopada i święta 
to nie nadążymy ze zgłoszeniami można powiedzieć, trzeba czekać i uzbrajać się w cierpliwość, 
bo ludziom się przypomina, że trzeba te szamba opróżnić, wszyscy chcą na już, myślę, że tak 
średnio dziennie jest to około 7-6 beczek. To mogę powiedzieć dziennie. Na pewno, wracając 
do wypowiedzi Pana Radnego Sykały, ja od wczoraj nie zmieniłem tutaj poglądów, bo uważam, 
że to powinno wejść w tym samym czasie w życie, tutaj też będziemy docelowo kiedyś tych 
pieniędzy w budżecie musieli szukać, gdyby Państwo zgodzili się na tą dopłatę. Ja uważam, że 
to powinien być priorytet. Ale ja jestem tylko dyrektorem, to Państwo tutaj decydujecie, żeby 
te sprawy uporządkować, bo to jest tak jak z budową domu, to jest fundament. To są 
najważniejsze potrzeby mieszkańców, bo bez wszystkiego można naprawdę wyżyć, bez wody 
można wyżyć, ale bardzo krótko. Tyle z mojej strony. Jeżeli chodzi o beczki ja się z Panem 
Radnym zgadzam i ja od wczoraj nie zmieniłem zdania. Jestem zdania, że powinniśmy wspierać 
tych mieszkańców, którzy nie mają kanalizacji sanitarnej zapewnionej. Ale ja bym jeszcze ceny 
beczki podniósł tym, którzy mają kanalizację przed nosem i robią focha i się nie chcą 
przyłączyć. To jest moje zdanie jako Jarosława Wilczyńskiego.  
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak – Panie Dyrektorze, niepowstanie oczyszczalni 
ścieków kilka lat temu u nas to był wielki błąd. To był błąd polityczny. Czy Pan widzi jakąś 
możliwość w przyszłości i jakieś środki unijne na tę inwestycję, żeby chociaż zacząć drążyć to 
tak byśmy mieli swoją oczyszczalnię, to koszty na pewno byłyby mniejsze. Dziękuję. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca, 
Wysoka Rado, Szanowni Państwo pozwolicie, że gwoli uzupełnienia, jeżeli chodzi o te 
porozumienia, które podpisały 17 gmin, ja przypomnę 24.05 ubiegłego roku to po to, aby 
właśnie móc wspólnie składać wnioski, bo Szanowni Państwo teraz w dyrektywach unijnych 
jest zapis, że większą siłę otrzymania środków finansowych będą miały wnioski, które są tutaj 
powielane w ramach wzajemnych porozumień, podpisane przez dane związki, dane tutaj 
gminy czyli naprawdę nic w pojedynkę, niewielkie szanse utrzymania tychże środków unijnych 
i z takich informacji jakie przekazał nam tutaj Pan Dyrektor Jacek Sułek z Urzędu 
Marszałkowskiego odpowiadający za właśnie te środki unijne, na które gminy bardzo usilnie 
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czekają, chcę powiedzieć, że tak pokrótce referując, oczywiście te środki będą, kiedy nie 
wiadomo. Tak jak wspomniałam we wczesnej fazie te dokumenty strategiczne są 
opracowywane, natomiast pierwsze nabory tak można powiedzieć dopiero w 2023 roku i to 
raczej w drugiej połowie o ile komisja tutaj uzyska porozumienie z naszym rządem. Natomiast 
Szanowni Państwo na co mają być te pieniążki to już są w tych dyrektywach takie kierunki 
działania, gdzie tak naprawdę 37% środków to będzie na ochronę klimatu, więc są to duże 
pieniążki na właśnie tego typu inwestycje pod nazwą czy też kanalizacje, jak wynika z 
informacji przekazanych przez Pana Dyrektora ma to być pierwszy nabór właśnie na 
kanalizację Szanowni Państwo, na modernizację oświetleni ulicznych, gdzie również wnoszę 
się z zamiarem zaaplikowania o takie środki, również Szanowni Państwo termomodernizacja, 
więc te odnawialne źródła energii również w tym i ochrona środowiska szczególnie, więc to 
kwestia przyszłości. Natomiast jeszcze były takie pieniążki można powiedzieć w bardzo niskiej 
kwocie, do 3 milionów złotych przypadających na jedną gminę, to jest kwota niewystarczająca 
na właśnie wybudowanie oczyszczalni na miarę Ćmielowa tutaj, bo tu potrzeba w dzisiejszych 
realiach, nie wiadomo jak w przyszłościowych, 10-11 milionów na budowę takiej oczyszczalni 
co uważam za działanie priorytetowe na przyszłość, jeśli chodzi o pozyskanie środków 
zewnętrznych na tą inwestycję, ale to dopiero Szanowni Państwo przed nami. Teraz w 
ostatnim rozdaniu w tamtym roku, wniosek, który był składany, opiewał właśnie na kwoty do 
3 milionów, gdzie wnioskowałam Szanowni Państwo o budowę tutaj oczyszczalni Wojnowice, 
Wólka Wojnowska, świetne uwarunkowania, jeśli chodzi o tak terytorialna budowę takiej 
małej oczyszczalni, bo o tym musimy mówić, że było wartości 2 miliony 880 tysięcy, Szanowni 
Państwo oczywiście wniosek się uplasował na pozycji, która mogłaby być wzięta pod uwagę 
co do rozpatrzenia, ale niestety brak tu  środków finansowych, chyba zostało tylko 
rozpatrzonych, wniosków wpłynęło ponad 70, natomiast tylko dla 18 gmin wystarczyło 
pieniążków. Niestety tutaj po rozmowach, jeśli chodzi z członkiem zarządu stwierdzono, że 
jednak Urząd Marszałkowski nie będzie dokładał, żeby wszystkie gminy zaspokoić, będą nowe 
nabory wniosków w ramach tych rozdań unijnych, ale co jest rzeczą ciekawą Szanowni 
Państwo, również tutaj przy rozpatrywaniu wniosków o te środki unijne jest brany pod uwagę 
tak zwany wskaźnik G, czyli na to składają się różne elementy składowe w zakresie danej 
gminy, również dochodowość a jak wiecie Państwo nam dochody tutaj wzrosły, bo 
otrzymujemy pieniądze 500+, to wszystko wchodzi nam w dochody, wobec tego tym 
współczynnikiem, jeśli któraś gmina osiągnie niższy współczynnik od tej na szczeblu 
wojewódzkim, to może ubiegać się gmina dana o dotacje. Jeżeli ten wskaźnik będzie wyższy, 
czyli będzie to oznaczało, że gmina dana jest bardziej zamożniejsza, wobec tego będzie to już 
ze środków unijnych tylko pożyczka Szanowni Państwo, więc Dyrektor nie chciał podać tutaj 
rankingu gmin, które się w tym momencie mieszczą w tym wskaźniku, które nie, bo powiedział, 
że to się zmieni, jak w przyszłości będą nowe wskaźniki opracowywane, nowy ranking, wobec 
tego to się zmieni, nie ma sensu podawać w tym momencie, bo dopóki nie ma jeszcze 
zielonego światła z Unii na te środki, wszyscy tak naprawdę na nie czekamy. Takie są kierunki 
działania, aby iść w kierunku odnawialnych źródeł energii, czyli fotowoltaiki, lamp ledowych 
czy też kanalizacji, modernizacji czy też właśnie budowy oczyszczalni jako ochrony środowiska 
i klimatu, ale to kwestia tutaj przyszłości i tych środków unijnych, na które wszyscy czekamy. 
 
Głos zabrał Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 
Jarosław Wilczyński – Ja tylko dopowiem, że w 100% się zgadzam z tym, że priorytetową 
inwestycją na dzień dzisiejszy, jeżeli będzie kanalizacja sanitarna na terenie gminy Ćmielów to 
powinna być Wólka Wojnowska i Wojnowice tak, jak Pani Burmistrz mówi z tym, że 



20 
 

rozmawiałem z fachowcami i to co ja bym chciał ze swoim zakładem osiągnąć, to dodatkowo 
bym chciał tą stację zlewną, o której kiedyś rozmawialiśmy umieścić przy tej oczyszczalni, 
wtedy byśmy mogli zejść z tak zwanych kosztów wywożenia beczek do Ostrowca, mielibyśmy 
to na terenie swojej Gminy, to trzeba by było lekko ten budżet, który Pani Burmistrz szacowała 
jak był wniosek składany na 3 miliony, lekko podnieść, bo tam planowane są dwie 
oczyszczalnie  małe i jedną z nich zrobić taką, żeby miała przepustowość na troszkę więcej 
odpadów przywożonych z terenu gminy. Znaczy mówię o beczkach i wtedy byśmy nie ciągnęli 
beczek do Ostrowca, nie płacili tam kilkunastu złotych, tylko tu w ramach tych 4 czy 5 złotych 
te szamba te ścieki wypompowywane z szamb mogli oczyszczać, no i przy zabudowie 
rozproszonej na pewno by trzeba pomyśleć o przydomowych oczyszczalniach ścieków jako o 
przyszłości tam, gdzie nie ma ekonomicznego uzasadnienia budowa kanalizacji sanitarnej. I to 
wszystko powinniśmy zawrzeć w projekcie wieloletnim budowy sieci wodociągowo 
kanalizacyjnej, do którego Państwa będę namawiał, abyśmy od przyszłego roku nad czymś 
takim się pochylili, żeby za kilka lat nie było takich dyskusji, że trzeba będzie te całe odcinki 
sieci wymieniać, a nie będzie za co, bo wszystko się amortyzuje, także ja tutaj kibicuję tym 
projektom i środkom unijnym, żeby jak najszybciej je uwolnić, bo to jest dla nas szansa, wydaje 
się jedyna szansa na to żeby pewne rzeczy naprawić. No na pewno, jeszcze pytanie brzmiało, 
czy to był błąd. Na pewno z perspektywy czasu niezależność we wszystkim byłaby łatwiejsza, 
tym bardziej, że w Ostrowcu Świętokrzyskim pozyskano ogromne pieniądze wtedy na 
kanalizację, na oczyszczalnie ścieków, nie mam wiedzy historycznej, jakie pieniądze Gmina 
Ćmielów uzyskała. Jeżeli żadnych no to był błąd, co mogę powiedzieć. Nie wiem, ja tu 
występuję w roli Dyrektora, a nie jako politolog. Jako politolog bym występował, to bym mógł 
to wszystko oceniać, ja wiem jedno, dzisiaj nasza sytuacja nie jest łatwa, plany inwestycyjne 
musimy zrobić. Dzisiaj wypłata wynagrodzeń dla ludzi jest priorytetem i to żebym wszystkie 
faktury płacił i zmniejszał zadłużenie, bo jestem przeciwnikiem zamiatania śmieci pod dywan 
żeby ktoś po mnie kiedyś sprzątał. Ja chcę regulować zadłużenie wobec wodociągów i 
wychodzić na prostą. Bez inwestycji tego nie pociągniemy, nawet drobnych, bo każda wymiana 
licznika, każdy przepływomierz daje nam jakiś obraz. Ja mam na testach przepływomierzu w 
Grójcu, i tak jak Państwu mówiłem, 24 listopada 3:30 nagle mi przybywa kilkadziesiąt metrów 
sześciennych ścieków i dzięki temu, że to na testy wziąłem już mam zagwozdkę, kto o 3:30 w 
nocy mi wylał beczkę ścieków i muszę teraz pomyśleć jak to zrobić, żeby ograniczyć takie 
działanie. Robimy testy, chciałbym wiedzieć, ile wody idzie na każdą miejscowość, a ile mam 
wyfakturowane, bo wśród tysiąca uczciwych może być kilkunastu nieuczciwych. Szacuje się, 
że 15% wody w Polsce jest kradzione, ja mówię tylko dane statystyczne z Polski. A te straty, 
które mamy są przerażające, musimy nad tym zapanować a bez środków, gdzie koszt licznika 
jednego to dzisiaj licznik klasy C tak zwany, czyli taki, który zabezpiecza zakład przed ingerencją 
użytkownika w jego pracę, to rząd wielkości 80 zł jeden litr i filtr, który musimy wymienić na 
koszt zakładu. Mamy ponad 3000 odbiorców. 3000 liczników jest do wymiany. Dziękuję, bo ja 
bym mógł mówić o tych wodociągach. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję Panu Dyrektorowi. Na wspólnym 
posiedzeniu Wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 29 listopada 2022 roku komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Czy są pytania, co do treści projektu uchwały? Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto za, kto 
przeciw, kto się wstrzymał. (14 za)  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 



21 
 

sprawie ustalenia dopłat do taryf dla zbiorowego odprowadzenia ścieków realizowanego 
przez Samorządowy Zakład Wodociągów i Gospodarki Komunalnej w Ćmielowie poprzez 
przyciśnięcie przycisku. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 
podjęta 14 głosami jednogłośnie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2022r. 
 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
Szanowni Goście, jeśli chodzi o dzisiejszą uchwałę dotyczącą zmian w budżecie to po pierwsze 
nie ma żadnych zmian w dochodach, jeśli chodzi o wydatki też włącznie na 0, w wydatkach 
bieżących nie ma żadnych zmian, jeśli chodzi o wydatki majątkowe są to przesunięcia w 
ramach danego budżetu, tutaj dwie takie grupy można by określić, mianowicie pierwsza z nich 
dotyczy prowadzenia dwóch zadań inwestycyjnych, aby wykonać dokumentacje, które później 
ułatwią pozyskiwanie środków zewnętrznych mianowicie chodzi o dostosowanie do świetlicy, 
przebudowy budynku w miejscowości Boria i budowa schodów zewnętrznych przy budynku 
Domu Kultury, 10 tysięcy na ten cel zostało zarezerwowane i one zostały zdjęte z punktu 25 
dotyczącego zakupu działek gruntowych pod inwestycje, no bo akurat były tam kwoty takie, 
które no w tym roku i tak nie byłyby fizycznie możliwe do wykorzystania, a druga grupa to też 
dotyczy zmian, które w sumie się mają na 0, zmniejszenie chodzi o gospodarkę komunalną, 
ten załącznik dotyczący dotacji celowych i dotyczący planu finansowego zakładu budżetowego 
naszego, mianowicie zmniejszenie po, już po rozliczeniu wstępnym, po praktycznie po 
rozliczeniu tych dotacji, chodzi o hydranty i zasuwy o 5 tysięcy, też zdjęta została kwota z 
zakupu ciągnika po odliczeniu już podatku VAT i ta kwota łącznie została przeniesiona na 
postulowane dwa nowe wydatki dotyczące zakładu gospodarki komunalnej, mianowicie 
chodzi o beczka- taki zbiornik dwupłaszczowy do oleju napędowego i chodzi również o zakup 
przyczepy wielofunkcyjnej, w pierwszym wypadku to kwota jest 10 tysięcy, w drugim wypadku 
20 tysięcy, łącznie 30 tysięcy i te dwa wartości zostały przeniesione z tych zadań, które przez 
gospodarkę komunalną zostały już zrealizowane. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi za 
omówienie projektu uchwały. Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w dniu 29.11.2022 roku komisje pozytywnie, przy jednym głosie wstrzymującym się 
zaopiniowały projekt uchwały. Czy są jakieś pytania co do projektu uchwały, otwieram 
dyskusję? Nie widzę. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały. Proszę o 
przyciśnięcie przycisku kto za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2022r. poprzez przyciśnięcie 
przycisku. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, ze uchwała została 
podjęta 11 głosami za.  
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Uchwała została podjęta – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/329/2022 Rady Miejskiej w 
Ćmielowie z dnia 25 stycznia 2022r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 
Gminy na lata 2022 – 2033.  
 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo, też jeszcze krócej się odniosę do zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Mianowicie tutaj nie było żadnych zmian dotyczących przedsięwzięć i zmiany 
praktycznie dotyczą tego, co było zawarte w poprzednim WPF-ie do momentu powiedzmy 
wysłania tego WPF-u do Państwa, czyli tak jakby od wysyłki do wysyłki materiałów i te zmiany 
dotyczą tylko i wyłącznie spraw dochodów i wydatków, które kumulują się na zero, jeśli chodzi 
o tą uchwałę i te zmiany, które są wprowadzeniem jakichś nowych dochodów na podstawie 
zarządzeń Burmistrza. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi. Na 
wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 29.11.2022 roku 
Komisje pozytywnie, przy 1 głosie wstrzymującym się, zaopiniowały projekt uchwały. 
Otwieram dyskusję, czy są pytania uwagi co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów 
Radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, 
kto się wstrzymał. 
  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr LI/329/2022 Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 25 stycznia 2022r. 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2022 – 2033 poprzez 
przyciśnięcie przycisku. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 
przyjęta jednogłośnie 11 głosami za.  
 
Uchwała została podjęta – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 
 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła 10 minut przerwy. 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 17. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt posiedzenia 
obrad to jest Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. W okresie 
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od 28.10.2022 r. do 29.11.2022 r. wpłynęło 5 interpelacji Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie. 
Interpelacje złożyli: Radna Halina Wójtowicz złożyła 3 interpelacje, na które została udzielona 
odpowiedź. Radna Katarzyna Nikodem złożyła 1 interpelację, na którą została udzielona 
odpowiedź. Radna Ewelina Cieślikowska złożyła 1 interpelację, na którą została udzielona 
odpowiedź. 
 
Ad. 18. Wolne wnioski 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad. 19. Sprawy Różne 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Michał Szczęsny – Pani Burmistrz prosiłbym o obsługę 
prawną na komisjach, bo naprawdę poprawiło by to i pracę i usprawniło czas obradowania. 
Dziękuję. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo ja chcę tylko przypomnieć Państwu, że w ramach podpisanej umowy 
obsługa komisji nie wchodzi w zakres tejże umowy. Nigdzie w województwie ta kancelaria nie 
obsługuje komisji rady. Jeśli Państwo sobie życzą na pewno jest to możliwe, ale na pewno 
kancelaria za dodatkową kwotę w nowej umowie, o ile podpiszemy z tą kancelarią pewnie tą 
obsługę jest w stanie zapewnić. W dniu wczorajszym Pani Karolina Chaja okazało się ma 
zapalenie oskrzeli, nie dotarła w związku z tym dzisiaj w zastępstwie był Pan Karol. Natomiast 
to nie wynika z zapisu umowy i tak jak mówię, radcy prawni nie znają przypadku, aby brać 
udział w komisji natomiast ja Państwu chcę służyć taką dobrą radą, że jeśli są materiały sesyjne 
otrzymywane na 7 dni przed sesją to jest możliwość tak, jak tutaj Pan Mecenas Ziemba 
powiedział, aby czy zadzwonić doraźnie, czy też wystosować maila w trybie pilnym 
odpowiedzą w ramach tych 7 dni przed podejmowaniem konkretnej tutaj uchwały, decyzji 
kancelaria jest do dyspozycji, tak też czynią pracownicy, to nie tylko, że raz w tygodniu jest 
tutaj radca prawny w urzędzie, jak wypada sesja to niestety pracownicy wtedy nie mogą 
korzystać z usług radcy bezpośrednio, ale do niego mailują i skanują dokumenty i wtedy 
udzielana jest odpowiedź na piśmie, tym bardziej, że Pan Mecenas powiedział, że do 
niektórych problemów prawnych, jeśli się pojawiają, to też musi takie orzecznictwo zacytować 
w odpowiedzi stosując pisemną odpowiedź i macie wtedy to Państwo poparte to na piśmie 
taką opinię kancelarii radców prawnych. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 
Radni, Pani Burmistrz, ja mam takie pytanie od mieszkańców, czy możliwe byłoby podjęcie 
takich działań, aby również  w pomocy opału, konkretnie pellet, żeby była możliwość zakupu 
tutaj na miejscu tak, jak węgla no i jeżeli to możliwe to również do kwoty 2 tysięcy złotych 
byłoby to wielką ulgą dla mieszkańców. A wracając do poprzedniego pytania no chyba wygląda 
na to, że bo to w tym momencie nie chodziło o postępowanie radnych a zmiana uchwały i 
projektu uchwały, czy to było niedopracowane akurat jakby z urzędu i nad tym żeśmy się 
głowili wczoraj a niepotrzebnie, bo trzeba to po prostu zdejmować z obrad i przechodzi na 
kolejną sesję i koniec. Dziękuję. 
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Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo w programie rządowym tutaj jaki rząd, że tak powiem przerzucił te zadania 
na właśnie samorządy gminne nie ma zakresu odnośnie pelletu jeśli chodzi o dystrybucję, 
wobec tego nie mamy umocowania prawnego, aby uczestniczyć w takiej dystrybucji pelletu 
chociaż Panie Radny to by też się przydało traktując jednakowo wszystkich tych, którzy 
opłacają, czy węglem, czy właśnie pelletem, nie mniej jednak gmina nie ma umocowania 
prawnego. Jak będą takie działania rządowe odgórne to również bym takowe podjęła. 
Dziękuję.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo. Radni 
zadeklarowali swoje prywatne pieniążki, było to mówione na komisjach na wydanie 
kalendarzy dla Domu Dziecka w Małachowie. I radni, którzy się złożyli na te kalendarze to są: 
Krystyna Zdonek, Katarzyna Nikodem, Ewelina Otolińska, Halina Wójtowicz, Jerzy Sykała, Piotr 
Paszyński, Dariusz Maruszczak, Michał Szczęsny, Andrzej Bonarek, Jacek Bryła i Witold Pernak. 
 
Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa – To proszę i mnie dopisać, bo nie wiedziałem o tym.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Panie Zbyszku bardzo nam 
miło, może Pan Zbyszek coś dorzuci jeszcze ale to był Pan wtedy chory, rozumiem Pana nie 
było i właśnie zamówiliśmy takie kalendarze, kalendarzy takich jest 36, na których są rysunki 
dzieci z domu dziecka, są te kalendarze 36 wydane i w zamian za to wyżej wymienionych 
radnych dzieci, wychowawcy i Pani Dyrektor zapraszają na jutro to jest 1.12 na wspólne 
spotkanie na wręczenie tych kalendarzy na 14:30. Do Małachowa na godzinę 14.30, a 
przepraszam jeszcze dołączył Pan Mariusz Pasternak Przewodniczący Rady Powiatu.  
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Otolińska – Chciałam jeszcze przy okazji 
poinformować, że w imieniu Radnych przekazałam do fundacji Pana Tomka Marynowskiego 
dwa świąteczne stroiki i u nich na stronie na fanpejdżu na facebooku będą licytacje dla naszego 
Kubusia, zapraszam do udziału, będziemy licytować to, co daliśmy, czyli stroiki.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękujemy bardzo. Pani 
Ewelino czyli Radni muszą się zrzucić na zakup tych stroików. Ale to już po sesji może. Jeszcze 
ktoś?  
 
Głos zabrała mieszkanka Monika Kaczmarczyk  – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 
nazywam się Monika Kaczmarczyk, chciałam powiedzieć, że od 4 lat czekaliśmy na budowę 
drogi na ulicy Polnej do naszych mieszkań. W tym roku droga została zbudowana za co bardzo 
dziękujemy Pani Burmistrz za wykonanie tej pracy, za dotrzymanie obietnicy i słowa danego a 
dziwię się ludziom tym, którzy wypisują różne rzeczy na internecie, co jest bardzo nieprawdą i 
wciągają Panią Burmistrz, pomawiają, bardzo się dziwię tym ludziom i jest mi ich szkoda. 
Dziękuję. 
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Otolińska – Ja jeszcze w tej sprawie chciałam 
zabrać głos, również przyłączam się do podziękowań, ponieważ składałam interpelacje w tej 
sprawie, bardzo się cieszę, że mieszkańcy mają wreszcie taki wjazd do swoich domów, jak 
powinni mieć i również uważam, że chyba niektóre komentarze są zbędne, no ta droga i 
remont bardzo wiele kontrowersji wzbudził w Ćmielowie a właściwie nie wiem dlaczego.  
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Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, w 
połowie października Klub radnych „Radni dla ludzi” złożył 2 pisma do Pani Przewodniczącej, 
zapytania odnośnie zwoływania wspólnych komisji i drugie, czy radny może brać udział w 
głosowaniu, gdy dotyczy to jego osoby. Do tej pory klub nie otrzymał od Pani odpowiedzi. 
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Otolińska – Jeśli mogę to odniosę się do Pana 
pytania, bo przed wyjściem Pana Radcy Prawnego zapytałam właśnie o te posiedzenia komisji, 
czy jest to niezgodne z prawem i Pan Radca Prawny odpowiedział, że nie. Ja zapytałam jako 
przewodnicząca komisji statutowej. Odpowiedział, że nie jest to niezgodne z prawem, ze 
odbywają się wspólnie. 
 
Radny Rady Miejskiej Józef Nowak – No , ale ja czekam na odpowiedź Pani Przewodniczącej, 
że nie. Ja czekam na pismo.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Tak Panie Józefie, ze względu 
na to, że jestem naprawdę niedysponowana, mam to pismo w samochodzie, Pan wybaczy 
stoję pod cmentarzem, może się tam niedługo przejdę, dobrze, może być na następną sesję, 
pismo jest przygotowane, nie złożyłam do biura rady, po prostu nie wzięłam z samochodu. 
Skoro Pana zadowala, że na przyszłej sesji nie ma problemu. Pierwsze co jest, co mamy w 
statucie zapisane, co mogę odpowiedzieć tak po krótce, nie wyjaśniając do końca, że 
obradujemy na podstawie statutu, gdzie mamy zapisane, że odbywają się wspólne posiedzenia 
komisji stałych. Dziękuję. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam obrady LXII Sesji Rady 
Miejskiej. 

Ad. 20 . Zamknięcie obrad Sesji. 

Po omówieniu wszystkich punktów porządku dzisiejszej sesji Przewodnicząca Krystyna 
Zdonek zamyka obrady Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 

Sesję zakończono o godzinie 12.25. 

Protokołowała: K.Stan – podinspektor ds. obsługi  

organów gminy 

         


